
Protokół Nr XXI/12

              z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 26. czerwca 2012 roku w sali  
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie.
Sesja trwała od godz. 9.10 do godz. 14.30.
W sesji, zgodnie z załączonymi listami obecności, uczestniczyło 13 radnych, sołtysi 
oraz:
- Pan Stanisław Klimczak – wicestarosta buski ( w części obrad),
- Pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy,
- Pan Piotr Bębas – sekretarz gminy,
- Pani Ilona Piwowarska – skarbnik gminy,
- Pan Mariusz Grunt – prawnik,
- Pan Zbigniew Klepacz – kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury,
- Pani Dorota Boroń – kierownik GOPS,
- Pani Renata Janik – główny księgowy GOPS.
            Przewodniczący Rady Gminy – pan Piotr Terlecki otwierając XXI sesję 
powitał wszystkich obecnych oraz stwierdził kworum wystarczające do podejmowania 
prawomocnych  uchwał.  Następnie  odczytał  proponowany  porządek  obrad,  który 
przedstawia się następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami.
4. Informacja dotycząca podziału gminy na okręgi wyborcze i obwody wyborcze 

zgodnie z kodeksem wyborczym.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gnojno na lata 2012-2023.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2012 rok.
7. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr  III/19/10  Rady  Gminy  Gnojno 

z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego 
Zespołu  Interdyscyplinarnego  do  spraw  Przeciwdziałania  Przemocy 
w Rodzinie.

8. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr  VII/49/11  Rady  Gminy  Gnojno 
z  dnia  27  maja  2011  r.  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy na lata 
2011 – 2015.

9. Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę Nr XX/131/12  Rady Gminy Gnojno 
z dnia 28 maja 2012 r. w sprawie dostosowania treści statutu Samodzielnego 
Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  w  Gnojnie  do  wymogów  ustawy 
z dnia 15 kwietnia 2011 r. o działalności leczniczej.

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego 
z  działalności  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej 
w Gnojnie za 2011 rok.

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego 
z  działalności  Samorządowej  Instytucji  Kultury  –  Gminnej  Biblioteki 
Publicznej w Gnojnie za 2011 rok.
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12. Sprawozdanie finansowe i  sprawozdanie z wykonania  budżetu gminy za rok 
2011.

13. Dyskusja nad sprawozdaniami.
14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2011 rok.
15. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy.
16. Omówienie sytuacji w Komisji Zdrowia, Socjalnej, Oświaty i Kultury.
17. Zapytania i wolne wnioski.
18. Zakończenie sesji.

          Na wniosek przewodniczącego obrad punkty od 10. do 15. uległy przesunięciu 
i zostaną omówione kolejno po punkcie 3.( „za” ww. zmianą głosowało 13 radnych).
Po dokonaniu zmiany, o której mowa wyżej, przewodniczący poddał porządek obrad 
pod głosowanie. „Za” jego przyjęciem głosowało 13 radnych.

Do punktu 2-go.

           Uwagi do protokołu wniósł radny Stanisław Wcisło który oznajmił, że w treści 
protokołu  z poprzedniej  sesji  jest  pewna  nieścisłość  dotycząca  herbu.  Kontynuując 
stwierdził,  że poparł propozycję herbu z krzyżem na murze i taką samą propozycję 
wysunął  radny  Stanisław Wesołowski.  Natomiast  czytając  protokół  można  odnieść 
wrażenie, że nie były to tożsame propozycje.
Ponadto  radny  odniósł  się  do  wniosku  formalnego  zgłoszonego  przez  radnego 
Krzysztofa  Musiała  o  odwołanie  go  z  Komisji  Oświaty,  bo  tak  zostało  zapisane 
w protokole. Natomiast we wniosku było podane o wykluczenie a nie odwołanie, na 
co on odpowiedział, że nie poczuwa się do stawianych mu zarzutów. Po czym, znając 
sytuację  w  komisji,  wniósł  również  o  wykluczenie  przewodniczącego  z  Komisji 
Oświaty  z  uwagi  na  bierność  przy  rozpatrywaniu  materiałów  dotyczących 
reorganizacji  oświaty.  A  do  Komisji  Rewizyjnej  zwrócił  się  z  prośbą  o  zbadanie 
sposobu  przeprowadzenia  konkursu  na  dyrektora  gimnazjum  w  Gnojnie, 
w  argumentacji  podając,  że  konkurs  został  przeprowadzony  przez  komisję 
konkursową,  której  przewodniczył  radny  Krzysztof  Musiał,  w  sposób  nieudolny, 
czego konsekwencją była sprawa w sądzie.
Ponieważ  nie  było  więcej  uwag  –  przewodniczący  obrad  poddał  protokół  pod 
głosowanie. „Za” przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych.

Do punktu 3-go.

            Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami za okres od dnia  
07.maja  2012  r.  do  dnia  25.czerwca  2012  r.,  stanowiące  załącznik  do  protokołu, 
odczytała pani wójt.
Czytając  sprawozdanie  rozszerzyła  punkt  2.  zadań  oświatowych,  dotyczący 
usprawnienia dowozu dzieci do szkół, i poinformowała że od nowego roku szkolnego 
dzieci będą dowożone 3 autobusami, obsługiwanymi przez firmę zewnętrzną. 
Natomiast  na  pytanie  radnej  Marii  Woźniak,  co  się  stanie  z  dotychczasowymi 
autobusami i kierowcami – pani wójt odpowiedziała, że będą prowadzone rozmowy na 
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temat ich przejęcia. Dodała jeszcze, że jeden autobus planuje się wydzierżawić a drugi 
pozostanie do dyspozycji gminy.
Szczegółowe  sprawozdanie  z  realizacji  zadań  oświatowych  stanowi  załącznik  do  
protokołu.
            Po odczytaniu sprawozdania przez panią wójt radna Maria Woźniak zadała 
pytanie,  kiedy  będzie ogłoszony przetarg na przebudowę drogi  gminnej  na Kaleby 
oraz drogi dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Gorzakiew.
            Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że gmina wystąpiła z wnioskiem do 
WFOŚ o dofinansowanie drugiego zadania i po otrzymaniu pisma od pana marszałka 
zostanie ogłoszony przetarg.
            Następnie pani radna zapytała, kiedy będzie ogłoszony przetarg na zakup 
materiałów do budowy wodociągu.
            Pani wójt oznajmiła,  że ZGK jest na etapie przygotowania specyfikacji  
materiałów, a najpóźniej w miesiącu sierpniu rozpocznie budowę wodociągu.
            Następnie radna Maria Woźniak, odnosząc się do sprawozdania z realizacji 
zadań oświatowych, zaproponowała aby każda szkoła (na bieżąco) na swojej stronie 
internetowej zamieszczała ważne wydarzenia z życia szkoły.

Do punktu 4-go.

            Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego 
z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gnojnie za 
2011 rok.
            Powyższy temat zreferowała pani skarbnik informując, że budżet SP ZOZ za 
2011  rok  zamknął  się  stratą,  wynoszącą  51.546,31  zł,  która  zostanie  pokryta 
z nadwyżki finansowej z lat ubiegłych.
Na pytanie radnej Marii Woźniak, czy zakład posiada środki na pokrycie straty – pani 
skarbnik udzieliła odpowiedzi twierdzącej.
Następnie dodała, że wniosek SP ZOZ o umorzenie podatku od nieruchomości został 
rozpatrzony odmownie, ponieważ gmina straciłaby subwencję.
            Z uwagi na brak pytań – przewodniczący obrad poddał projekt uchwały,  
o którym mowa wyżej, pod głosowanie.
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0.
Uchwała Nr XXI/132/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu.

Do punktu 5-go.

            Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego 
z działalności Samorządowej Instytucji Kultury – Gminnej Biblioteki Publicznej – za 
2011 rok.
           Analogicznie jak w punkcie 4.,  sprawozdanie finansowe z działalności GBP 
omówiła  pani  skarbnik  oraz  poinformowała,  że  biblioteka  w  Gnojnie  otrzymała 
z Narodowej Biblioteki Publicznej dotację w kwocie 3.000,00 zł na zakup książek.
Na  pytanie  radnej  Marii  Woźniak,  czy  gmina  partycypowała  w  kosztach  zakupu 
książek w takiej samej wysokości – pani skarbnik odpowiedziała, że gmina dołożyła 
1.000,00 zł.
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           Ponieważ  nie  było  pytań,  projekt  uchwały  został  poddany  przez 
przewodniczącego obrad pod głosowanie.
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0.
Uchwała Nr XXI/133/12 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu.

Do punktu 6-go.

            Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2011 
rok.
            W tym punkcie porządku pani skarbnik poinformowała, że sprawozdanie  
finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Gnojno za 2011 rok zostało 
przedłożone Radzie Gminy w ustawowym terminie wraz z kompletem dokumentów.
Takie  samo  sprawozdanie  zostało  przesłane  do  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej 
w Kielcach, której skład orzekający wydał pozytywną opinię odnośnie przedłożonego 
sprawozdania.
Ponadto Komisja Planowania, Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 22.czerwca 
2012 r. dokonała analizy sprawozdania, o którym mowa wyżej.
Protokół  z  posiedzenia  komisji  odczytał  jej  przewodniczący,  radny  Stanisław 
Wesołowski (kserokopia – w załączeniu). 

Do punktu 7-go.

             Dyskusja nad sprawozdaniami.
             Radna Maria Woźniak zapytała, kto wykonywał usługi koparko-spycharką za 
kwotę 17.783,62 zł (str. 3 sprawozdania, rozdział 60016) oraz usługi transportowe za 
kwotę 2.853,04 zł. Ponadto jej uwagę zwróciła kwota 27,43 zł za wodę (OSP, rozdział 
75412, str. 5).
             Na pytanie odpowiedzi udzieliła pani skarbnik i oznajmiła, że zarówno usługi  
koparko-spycharką, jak i usługi transportowe wykonywał ZGK w Gnojnie.
Kwestię opłat za pobór wody przez OSP wyjaśnił pan prawnik. Stwierdził m.in., że są 
to zaszłości, które wymagają uregulowania prawnego. 
Natomiast pani wójt dodała, że nowo zakupione wodomierze będą zainstalowane przy 
wszystkich punktach czerpalnych wody, w tym m.in. w budynkach straży.
             Kontynuując pani radna zapytała, z jakiego tytułu wydatkowano kwotę 
21.044,96 zł;  (należności wymagalne ZGK - str.13 sprawozdania).
             Pani skarbnik w odpowiedzi stwierdziła, że z tytułu opłat za wodę.
             Następnie pani radna zapytała, czy mieszkańcy wnoszą opłaty za przyłącza.
             Pani skarbnik odnosząc się do wymienionej kwestii oświadczyła, że obecnie 
są sporządzane zestawienia wpłat za przyłącza do wodociągów (z podatkiem VAT).
             W następnej kolejności  pani radna zwróciła się z pytaniem,  czy opłaty  
ponoszone  przez  lokatorów  za  ogrzewanie  mieszkań  w  budynkach  użyteczności 
publicznej są adekwatne do ponoszonych kosztów. Pani skarbnik potwierdziła, że są 
adekwatne.
             Pani radna zapytała jeszcze, czy koszty remontów i energii elektrycznej są 
adekwatne  do  czynszów.  Pani  wójt  stwierdziła,  że  wpływy  z  czynszów  są 
niewspółmierne do kosztów ponoszonych na remonty.
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        Potem radna  Maria  Woźniak  zapytała,  kiedy  ostatnio  były  aktualizowane 
(zmieniane) stawki czynszu i czy jest możliwe wyodrębnienie wydatków poniesionych 
na remonty.
        Na pierwszą część pytania odpowiedzi udzielił pan przewodniczący i stwierdził, 
że stawki czynszu były zmieniane 2 lata temu, natomiast pani skarbnik oznajmiła, że 
wydatki  poniesione  na  remonty  można  bez  problemu  wyodrębnić.  Pan  prawnik 
doprecyzował,  że  zgodnie  ze  wskaźnikiem  odtworzeniowym  wojewody  stawki 
czynszu można urealnić.
        W związku z tym pani radna zasugerowała, aby stawki czynszu dostosować do 
zmieniających się realiów.
Z uwagi na brak pytań – przewodniczący zamknął dyskusję w punkcie 7. i ogłosił 20-
minutową przerwę w obradach.  
        Po przerwie wznowiono obrady.

Do punktu 8-go.

         Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2011 rok.
        W związku  z brakiem pytań odnośnie przedmiotowego projektu uchwały – 
przewodniczący  obrad  przeprowadził  głosowanie,  w  wyniku  którego  „za”  jej 
przyjęciem głosowało  12 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” od głosu – 0 
(radny Stanisław Wcisło był nieobecny na sali obrad a tym samym nie uczestniczył 
w głosowaniu; wrócił na salę obrad o godz. 10.45).
Uchwała Nr XXI/134/12 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu.

Do punktu 9-go.

         Podjęcie uchwały  w sprawie  absolutorium dla Wójta Gminy z wykonania 
budżetu za 2011 rok.
         Z treścią protokołu, wraz z załącznikami, z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, 
odbytego  w  dniu  30.maja  2012  r.  zapoznał  jej  przewodniczący,  radny  Kazimierz 
Banasik (protokół – w załączeniu).
Pytania:
- Radna Maria Woźniak – jakiej kwoty nie udało się wyegzekwować od podatników, 
mimo wystawienia tytułów wykonawczych do urzędów skarbowych.
- Przewodniczący obrad – według mnie sołtysi są osobami najlepiej zorientowanymi 
w tym temacie.
-  Wójt  gminy  –  w  protokole  komisji  jest  podana  wysokość  kwot,  które  urzędy 
skarbowe wyegzekwowały od osób zalegających z płatnościami. W przypadku dużej 
kwoty  (jeżeli  podatnik  zamierza  sprzedać  gospodarstwo  bądź  przekazać  następcy) 
wnioskujemy  do  Sądu  Rejonowego  do  Wydziału  Ksiąg  Wieczystych  o  dokonanie 
wpisu o wysokości zadłużenia.
Jeżeli rolnik ubiega się o kredyt preferencyjny – bank żąda od niego zaświadczenia 
o  niezaleganiu  w  płaceniu  podatku.  I  to  jest  kolejny  sposób  na  wyegzekwowanie 
zaległości.
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         Kontynuując ten punkt porządku obrad sekretarz gminy odczytał Uchwałę Nr 
185/2012  IV  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Kielcach 
z dnia 4 czerwca 2012 r. w sprawie opinii o wniosku komisji rewizyjnej w sprawie 
absolutorium.  Z  uchwały  wynika  jednoznacznie  że  organ,  o  którym  mowa  wyżej, 
zaopiniował  pozytywnie  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  (kserokopia  uchwały  – 
w załączeniu).
- Dalszy ciąg pytań:
-  Radna  Maria  Woźniak –  czy ZGK funkcjonujący  w strukturach  organizacyjnych 
urzędu będzie mógł świadczyć usługi?
- Pan prawnik – bazując na ruchomych składnikach majątku oraz pracownikach – wójt 
gminy  wyda  zarządzenie,  określające  pewne  zasady,  na  podstawie  którego  zakład 
będzie mógł wynajmować sprzęt oraz świadczyć usługi.
- Radna Maria Woźniak – mając na uwadze perspektywę wchłonięcia zakładu chodzi 
mi  przede  wszystkim  o  to,  aby  cały  ciężar  utrzymania  pracowników  nie  spadł  na 
urząd. Dlatego trzeba wcześniej przedsięwziąć pewne kroki i stworzyć takie warunki, 
żeby zakład mógł na siebie zarabiać.
- Wójt  gminy – gminy ościenne dokonały reorganizacji  polegającej  na wchłonięciu 
zakładów  komunalnych  w  swoje  struktury  i  są  zadowolone.  Pracownicy  tych 
zakładów wykonują wszelkie prace na terenie gminy, w ramach zadań własnych.
Po  sporządzeniu  wykazu  faktur  –  poinformujemy  państwa  o  wynikach  i  wspólnie 
podejmiemy decyzję, co dalej z Zakładem Gospodarki Komunalnej. 
- Radny Krzysztof Musiał – czy istnieje możliwość wynajmu autobusu szkolnego?.
- Wójt gminy – ta kwestia jest uregulowana zarządzeniem.
- Radny Krzysztof Musiał  – czyli  poprzez analogię,  w chwili  przejęcia ZGK, wójt 
gminy wyda zarządzenie i zakład będzie mógł świadczyć usługi na zewnątrz.
- Pan prawnik – ustawa o finansach publicznych obliguje do osiągania dochodu. Idąc 
na skróty – posiadany składnik majątkowy powinien być wykorzystywany. Jeżeli nie 
jest  – należy go  spieniężyć.  Ostateczną decyzję dotyczącą zakładu  możemy podjąć 
dopiero wówczas, kiedy się wyklaruje sprawa gospodarki odpadami na terenie gminy.
- Radny Stanisław Wcisło – w ubiegłym roku, bodajże o tej porze, wprowadzono pod 
obrady  sesji  projekt  uchwały  w  sprawie  likwidacji  zakładu,  który  został  przez 
przewodniczącego – wycofany. Rozumiem intencje pani radnej Marii Woźniak.  Bo 
jednostka funkcjonująca samodzielnie zrobi wszystko, żeby sobie zapewnić dochody 
na wynagrodzenia. Jeżeli natomiast zakład będzie wchłonięty przez urząd – nikomu 
nie  będzie  zależało  na  zarabianiu,  bo  pieniądze  na  utrzymanie  i  tak  muszą  się 
w budżecie znaleźć.
-  Przewodniczący  obrad  –  zakładowi  ubyło  zadań,  ale  inkasowaniem  opłat  za 
dostarczanie wody będzie się zajmował nadal. Dlatego wspólnie podejmiemy decyzję 
korzystną dla gminy.
- Radny Stanisław Wcisło – w ubiegłym roku miała być podjęta uchwała. Czyli jakby 
nie liczyć zastanawiamy się rok, co zrobić z ZGK.
- Przewodniczący obrad – decyzja została odłożona, ponieważ chodziło o odzyskanie 
podatku VAT.
- Radny Stanisław Wcisło – panie przewodniczący – jeżeli się panuje nad sytuacją, to 
się takie rzeczy wie. A nie przygotowuje uchwałę, umieszcza w porządku obrad, po 
czym wycofuje, bo na sesji wychodzi sprawa podatku VAT.
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         Wobec braku  pytań – przewodniczący  poddał projekt  uchwały w sprawie 
absolutorium dla Wójta Gminy z wykonania budżetu za 2011 rok pod głosowanie.
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 1.
Uchwała Nr XXI/135/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu.
          Po głosowaniu nad uchwałą przewodniczący zgłosił wniosek o przesunięcie 
punktu 17.do punktu 10.
          W dalszej części obrad pani wójt podziękowała za udzielenie absolutorium 
podkreślając jednocześnie, że zaplanowany budżet został wykonany prawie w 100% a 
rok 2011 był rokiem porządkowania  pewnych spraw.  Zaznaczyła,  że w roku  2012 
czekają nas nowe zadania do realizacji,  w tym budowa boiska w Gnojnie,  która to 
inwestycja, wbrew krążącym opiniom, nie jest w żadnej mierze zagrożona.
         Następnie odbyło się głosowanie jawne nad wnioskiem przewodniczącego („za” 
głosowało 13 radnych).

Do punktu 10-go.

         Zapytania i wolne wnioski.
- Radny Tomasz Pasternak zapytał, czy będzie zrobiony parking w miejscu, gdzie stał 
kiosk.
-  Pani  wójt  stwierdziła,  że  teren  na  którym  stał  kiosk  jest  własnością  prywatną, 
natomiast ostateczny wygląd pobocza drogi leży w gestii wykonawcy.
Zapewniła również, że wjazdy na posesje przed ośrodkiem zdrowia, urzędem gminy 
i  gimnazjum  zostaną  wykonane  w  trakcie  realizacji  ciągów  pieszych  oraz  że 
przygotowanie  dokumentacji  na  wykonanie  ciągu  pieszego  Gnojno-Glinka  jest  na 
ukończeniu.
- Następnie radny Tomasz Pasternak zapytał, jakie są opóźnienia w budowie boiska.
-  Pani  wójt  odnosząc  się do tej  kwestii  potwierdziła to,  co  powiedziała  wcześniej.  
Przyznała natomiast, że część piasku wykonawca musiał wywieźć, bo zgodnie z opinią 
inspektora nadzoru miał nieodpowiednią ziarnistość. Podkreśliła, że nie ma to żadnego 
wpływu na zwiększenie kosztów realizacji inwestycji.  Pani wójt dodała ponadto, że 
wszystko jest pod kontrolą a wykonanie prac przebiega zgodnie ze specyfikacją oraz 
kosztorysem  i  nic  nie  wskazuje  na  to,  żeby  inwestycja  nie  została  oddana 
w określonym terminie. 
-  Kontynuując  –  radny  Tomasz  Pasternak  zwrócił  się  z  prośbą  o  udrożnienie 
przepustów (wzmocnienie skarp) na terenie miejscowości Gnojno (przy lewym pasie 
drogi gminnej prowadzącej od Gorzkawi w stronę Kaleb).
- Pani wójt zadeklarowała realizację zgłoszonego wniosku.
- Radny Gustaw Treliński postulował o wykoszenie chwastów przy drodze powiatowej 
w Raczycach (na skarpie – wzdłuż posesji pana Stanisława Korcipy).
-  Pani  sołtys  z  Wólki  Bosowskiej  podziękowała  pani  wójt  za  szybką  interwencję 
w  sprawie  wykoszenia  poboczy  przy  drodze  powiatowej  Maciejowice  –  Wólka 
Bosowska,  ale  podkreśliła,  że  praca  została  wykonana  niestarannie  (trawa  została 
wykoszona  za  wysoko  i  zepchnięta  na  pas  jezdni).W związku  z  tym zwróciła  się 
o ponowne wykoszenie poboczy. 
- Radny Krzysztof Musiał podziękował pani wójt oraz ZGK za wykonanie i montaż 
barierek przy drodze gminnej prowadzącej do DPS oraz prosił o montaż barierek przy 
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moście (droga Gnojno-Piaski obok posesji pani Haliny Machul), usunięcie przy tejże 
drodze  drzewa  lub  dwóch,  które  zasłaniają  lampę  uliczną,  jak  również  krzewów 
rosnących wzdłuż drogi. 
-  Radny  Kazimierz  Banasik  odczytał  natomiast  protokół  z  posiedzenia  Komisji 
Rewizyjnej,  odbytego  dnia  25.  czerwca  2012  r.  (kopia  protokołu  Nr  8/12  – 
w załączeniu), podczas którego analizowano dokumenty dotyczące przeprowadzenia 
konkursu  na  stanowisko  dyrektora  gimnazjum  w  Gnojnie  oraz  omawiano  sprawy 
związane z ZGK.
-  Po  odczytaniu  protokołu  przewodniczący  obrad  zapytał,  co  powinna  zawierać 
książka pracy kotłowni jeżeli budynki, w tym m.in. Gimnazjum w Gnojnie, są opalane 
olejem opałowym.
-  Radna  Maria  Woźniak  kontynuując  rozpoczęty  wątek  zapytała,  w  jaki  sposób 
rozdzielić koszty ogrzewania pomieszczeń w tych budynkach i wody zużytej do celów 
sanitarnych i zaproponowała zastanowienie się nad tym problemem.
-  Radny  Kazimierz  Banasik  odnosząc  się  do  tego  tematu  stwierdził  że,  mimo 
znacznego zużycia oleju, sala gimnastyczna w gimnazjum jest niedogrzana z uwagi na 
zbyt dużą powierzchnię grzewczą.
-  Po  czym  radny  Tomasz  Pasternak  zasugerował  aby  się  zastanowić  nad  zmianą 
systemu ogrzewania, a radny Jerzy Kwiecień dodał, że i tak koszty ogrzewania tych 
pomieszczeń są niższe niż w pozostałych budynkach.
- Radna Maria Woźniak zaproponowała aby skorzystać, jeżeli chodzi o prowadzenie 
książek kotłowni w których są zainstalowane zbiorniki z olejem, z rozwiązań w innych 
jednostkach. Natomiast  książka pracy kotłowni opalanej  paliwem opałowym stałym 
powinna  zawierać  codzienne  wpisy  dotyczące  ilości  zużytego  opału.  Ponadto  do 
książki  powinny być  dołączone  kserokopie  faktur  zakupu opału,  a  na koniec  roku 
kalendarzowego  lub  okresu  rozliczeniowego  (koniec  sezonu  grzewczego)  powinno 
być dokonane  podsumowanie,  czy  ilości  zużytego  i  zakupionego  opału są  zgodne. 
Dodała, że jeżeli ktoś kwestionuje prowadzenie takich książek, to znaczy, że nie boi 
się niczego – ani Boga, ani kontroli.
-  Sołtys  z  Falek,  który  pracuje  na  stanowisku  palacza  w  Szkole  Podstawowej 
w  Balicach,   oświadczył  natomiast,  że  wszystko  zależy  od  jakości  dostarczonego 
opału.
-  Radny Krzysztof  Musiał  zaproponował,  aby  się  zastanowić  nad  zmianą  sposobu 
ogrzewania  hali  sportowej  (sugerował  zatrudnienie  fachowca)  przy  Gimnazjum 
w Gnojnie pod kątem zwiększenia efektów przy jednoczesnym zmniejszeniu zużycia 
oleju.
-  Natomiast  radny  Kazimierz  Banasik  odnosząc  się  do  wypowiedzi  pana  sołtysa 
oznajmił, że do Szkoły Podstawowej w Jarząbkach nawieziono mokrego miału, który 
nie nadawał się do niczego (nie chciał się palić) i trzeba było dokonać jego zwrotu.
-  Sołtys  z  Pożóg,  pan  Marian  Okraj  poinformował,  że  zrealizował  część  zadań 
w  ramach  funduszu  sołeckiego,  wykorzystując  2/3  kwoty,  oraz  prosił  panią  wójt 
o realizację - najlepiej przed żniwami – pozostałych.
- Następnie pani sołtys z Raczyc zwróciła się z prośbą do pana starosty o montaż lustra 
drogowego na skrzyżowaniu w Raczycach (obok jej posesji).
- Radna Maria Woźniak – kontynuując temat książek opałowych – zaproponowała, 
aby Komisja Rewizyjna sprawdziła na początku sezonu grzewczego (najpóźniej w m-
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cu  listopadzie),  jak  są  prowadzone.  W  przypadku  stwierdzenia,  że  książki  są 
prowadzone  w  sposób  niechlujny,  wobec  osób  odpowiedzialnych  czyli 
zatrudniających palaczy, należy wyciągnąć konsekwencje.
Pani radna poruszyła również problem przeciekającego dachu w Szkole Podstawowej 
w Raczycach. 
-Pani wójt zapewniła, że dach został zabezpieczony.
-Potem zapytała pana sekretarza, ile kobiet zatrudniono do sprzątania w ramach prac 
interwencyjnych i społecznie użytecznych.
- Pani wójt odnosząc się do poruszonej kwestii oznajmiła, że w Gnojnie są zatrudnione 
dwie panie.
- Po czym pani radna oświadczyła, że w piątek widziała trzy panie, a w poniedziałek 
jeszcze  jedną.  Dodała,  że liczba  zatrudnionych  nie  jest  aż  tak  istotna.  Pani  radnej 
chodziło o to, aby im wskazać konkretnie, co mają robić, bo same się nie domyślą. 
Zwróciła  przy  tym  uwagę,  że  płyty  chodnikowe  są  nadal  nie  wyczyszczone, 
a skoszona trawa nie zgrabiona. Pozytywnie oceniła natomiast wykonaną pracę przez 
mężczyzn na posesji obok byłego posterunku. 
-  Pan  przewodniczący  zwrócił  się  w związku  z tym do pani  radnej  z prośbą,  aby 
w przyszłości tego typu sprawy zgłaszała panu sekretarzowi.
- Sołtys z Kostery zwrócił się do pana starosty z pytaniem, na jakim etapie znajduje się 
realizacja wniosku mieszkańców w sprawie przekazania odcinka drogi Bugaj-Kostera 
do PZD w Busku - Zdroju.
- Radny Stanisław Wcisło wnioskował natomiast o montaż barierki zabezpieczającej 
obok posesji pana Józefa Rasały w Balicach.
- Pani sołtys z Maciejowic prosiła z kolei o zakup i montaż kręgu betonowego obok 
posesji pana Galusa.
-  Sołtys  z  Zawady  podziękował  panu  staroście  za  starania,  dzięki  którym  została 
położona  nowa nawierzchnia  asfaltowa (do  podziękowań dołączył  się  również  pan 
przewodniczący) i prosił o wykonanie poboczy. Do pani wójt zwrócił się natomiast 
z prośbą o zakopanie kręgu betonowego obok posesji pana Pirasa, który dostarczono 
rok temu.
- Pani sołtys z Poręby zgłosiła brak dwóch żarówek na słupach oświetleniowych nr 1 
i 9.
- Pan radny Stanisław Wcisło wnioskował o montaż jeszcze jednej barierki w Balicach 
obok posesji pana Chynka (w miejscu, w którym znajduje się kryty rów).
-  W dalszej  części  obrad głos  zabrał  pan  starosta  Stanisław Klimczak.  Na samym 
początku pogratulował pani wójt uzyskania absolutorium. Dodał, że jest to niezwykle 
ważne dla osób, które na co dzień podejmują decyzje i  stanowi motor do dalszych 
działań. Życzył wszystkim dalszych sukcesów w realizacji zadań.
Następnie nadmienił,  że życie weryfikuje  wszelkie  plany i  tak  jest  z  inwestycjami 
drogowymi,  gdzie  możliwości  uzyskania  dofinansowania  są  coraz  mniejsze 
a wymagania – coraz większe. Pan starosta przekonywał także że, mimo opóźnień, 
solary będą montowane, w związku z czym prosił o szybkie podejmowanie decyzji. 
Poinformował  ponadto,  że  realizacja  projektu  termomodernizacji  budynków 
użyteczności publicznej rozpocznie się w poszczególnych gminach w bieżącym roku.
Odnosząc się do zgłoszonych wniosków stwierdził, że:
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- pobocza drogi, o której mówił sołtys z Zawady, zostaną wysypane kruszywem na 
szerokości  50 cm z jednej i z drugiej  strony;  dodał,  że rowy będą kopane dopiero 
wówczas, kiedy w budżecie powiatu znajdą się na ten cel pieniądze;
- wykaszanie poboczy przy drogach powiatowych (wniosek pani Marii Jabłońskiej) 
nie zostało zakończone; przetarg wygrała firma, która zaoferowała najniższą cenę i nie 
dysponuje  specjalistycznym  sprzętem,  tylko  kosiarkami  rotacyjnymi,  i  stąd  pewne 
niedociągnięcia, które na pewno zostaną usunięte;
-  w  ramach  prac  pogwarancyjnych  firma  dokonuje  uzupełnień  w  nawierzchni 
asfaltowej;
-  w  miejscowościach:  Zawada,  Zagrody,  Kostera  i  Ruda  zostaną  wykonane  rowy 
odwadniające;
- po uruchomieniu procedury (wniosek pana Henryka Kaszy) i podjęciu uchwały przez 
radę gminy  o przekazaniu  -  odcinek  drogi  wraz z mostem zostanie  przejęty  przez 
Powiatowy Zarząd Dróg;
- komisja nie zajęła jednoznacznego stanowiska w sprawie montażu lustra drogowego 
na skrzyżowaniu w Raczycach;
-  dzięki  pozyskaniu  środków  przeznaczonych  na  likwidację  skutków  klęsk 
żywiołowych w roku bieżącym zostanie wyremontowany 400 metrowy odcinek drogi 
Bugaj – Suskrajowice;
-  30.  grudnia  2012  r.,  mimo  wielu  perturbacji  z  wykonawcą,  zostanie  oddany do 
użytku nowy obiekt DPS w Gnojnie i przyjęci nowi pensjonariusze;
- PCPR w Busku Zdroju realizuje projekt „Aktywny samorząd”, w ramach którego 
osoby niepełnosprawne mogą się ubiegać (składając wniosek) o dofinansowanie, przy 
minimalnym wkładzie własnym, na zakup specjalistycznego sprzętu komputerowego, 
oprzyrządowanie do samochodu, urządzenie lektorskie (szczegóły dotyczące programu 
– w załączeniu).
- Następnie radna Agata Segda wnioskowała o wykonanie przepustów i przyczółków 
obok Domu Ludowego w Janowicach Raczyckich.
- Pan starosta odnosząc się do poruszonej kwestii zadeklarował że prace, o które wnosi 
pani radna, zostaną wykonane.
- Radny Tomasz Pasternak zapytał z kolei, czy będzie remontowany odcinek drogi - 
wykonany z płyt betonowych – od  torów kolejowych przez Rzeszutki.
- Pan starosta odpowiedział, że w pierwszej kolejności będą remontowane te odcinki 
dróg, które są w gorszym stanie, w tym m.in. droga w Grabkach Małych.
- Radny Gustaw Treliński zapytał, do kogo należy się zwrócić o usunięcie krzewów 
utrudniających widoczność, rosnących wzdłuż torów kolejowych w Raczycach.
- Pan starosta zaproponował, aby gmina wystąpiła z pismem do PKP.
- Pani sołtys z Poręby zapytała, czy będzie remontowana droga na odcinku Kaleby – 
Poręba.
- Pan starosta odpowiedział, że remont tego odcinka drogi leży w gestii gminy.
           Ponieważ pan przewodniczący  opuścił  salę obrad – wiceprzewodniczący 
zamknął dyskusję w punkcie 10., po czym głosił 10-minutową przerwę w obradach.
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Do punktu 11-go.

           Informacja dotycząca podziału gminy na okręgi i obwody wyborcze zgodnie 
z kodeksem wyborczym.
           Przedmiotowy temat zreferował sekretarz gminy. Poinformował zebranych, że 
w  myśl  przepisów  wprowadzających  ustawę  –  Kodeks  wyborczy  rada  gminy  jest 
zobowiązana,  w terminie  do  dnia  1.listopada  br.,  do dokonania  podziału gminy  na 
okręgi  wyborcze,  a  następnie  w  ciągu  3  miesięcy  od  tej  daty  -  na  stałe  obwody 
głosowania.  
Kontynuując  wypowiedź  przypomniał  dotychczasowy  podział  gminy  na  okręgi 
wyborcze zaznaczając, że 4 z nich to były okręgi dwumandatowe,  1 – trzymandatowy 
oraz 4 – jednomandatowe.  Dodał, że z propozycją podziału występuje wójt  gminy, 
kierując się wytycznymi PKW, zgodnie z którymi okręgiem wyborczym powinno być 
jedno  sołectwo  (co  w  naszym  przypadku  jest  niemożliwe).  Pan  sekretarz  dalej 
stwierdził, że dokonując podziału można również łączyć sołectwa, sąsiadujące ze sobą 
terytorialnie, lub w przypadku sołectw dużych - dzielić na dwa lub więcej okręgów, 
czego przykładem jest sołectwo Gnojno. Przy czym dzieląc gminę na okręgi należy się 
kierować tzw. normą przedstawicielstwa czyli liczbą mieszkańców przypadającą na 1 
mandat  wyborczy.  Norma  przedstawicielstwa  w  naszej  gminie  wynosi  312 
mieszkańców, minimalna liczba – to 156, a maksymalna – 467 mieszkańców.
Potem pan sekretarz przedstawił projekt podziału gminy na jednomandatowe okręgi 
wyborcze (kserokopia – w załączeniu).
           Po przedstawieniu wymienionej propozycji  pan sołtys Krzysztof Parada 
zapytał, czy nie można połączyć Zawady z Balicami lub Bugajem i Kosterą.
           Sekretarz odpowiedział że Balice, z uwagi na liczbę mieszkańców, tworzą 
samodzielny okręg wyborczy.
Zwrócił się ponadto z prośbą do zebranych o zgłaszanie propozycji podziału gminy na 
okręgi wyborcze, które zostaną rozpatrzone i po spełnieniu określonych warunków - 
ewentualnie uwzględnione.
           Radny Stanisław Wcisło, odnosząc się do kwestii poruszonej przez pana sołtysa 
z  Zawady,  stwierdził  że  sprawa  przynależności  sołectwa  do  innego  okręgu 
wyborczego jest poruszana od wielu lat. Dodał jeszcze, że pani Stanisława Surmańska 
prosiła również aby Rzeszutki znalazły się w granicach okręgu razem z Gnojnem.
          Pan przewodniczący, odnosząc się do poruszonego zagadnienia, oświadczył że 
nie może być takiej sytuacji. Bo w przypadku takich podziałów - jedna OKW będzie 
liczyć 1000 głosów, podczas gdy druga nie będzie miała co robić.
          Pan radny Stanisław Wcisło stwierdził natomiast, że powinno się wziąć przede 
wszystkim pod uwagę potrzeby mieszkańców danej miejscowości, a nie komfort pracy 
komisji, która liczy kilka osób.
          Sekretarz  dokonując  podsumowania  zaznaczył,  że  nic  nie  jest  jeszcze 
przesądzone a decyzję w sprawie liczby, granic oraz siedzib Obwodowych Komisji 
Wyborczych podejmie rada gminy.
Następnie,  na  prośbę  radnego  Stanisława  Wcisło,  radni  oraz  sołtysi  otrzymali 
kserokopie materiałów dotyczących propozycji podziału gminy na okręgi wyborcze, 
po czym przewodniczący obrad dokonał zamknięcia dyskusji w punkcie 11. 
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Do punktu 12-go.

           Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Gnojno na lata 2012 – 2023.
           Powyższy temat zreferowała pani skarbnik i oznajmiła, że zał. nr 3, który radni 
otrzymali  w dniu dzisiejszym, zawiera wyłącznie korektę wiersza – łączne nakłady 
finansowe  –  i  nie  ma  wpływu  na  wielkości  kwot  dotyczących  bieżącego  roku 
budżetowego.
Następnie  dodała,  że  zarówno  dochody,  jak  i  wydatki  zostały  dostosowane  do 
wielkości ujętych w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy, a jedyna 
zmiana WPF polega na zwiększeniu wydatków, o kwotę 130.000,00 zł, na realizację 
zadania – Przebudowa drogi gminnej Gnojno – Piaski.
           Pani radna Maria Woźniak zapytała, czy uchwała w sprawie zmian w budżecie 
gminy  nie  powinna  być  głosowana  przed  uchwałą  w  sprawie  zmiany  WPF.  Pani 
skarbnik odpowiedziała, że zgodnie z zaleceniami projekt uchwały w sprawie zmiany 
w WPF powinien być głosowany jako pierwszy.
          Ponieważ nie było więcej pytań – przewodniczący poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Wyniki głosowania jawnego:  „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0 
(radny Dominik Wójcik był nieobecny na sali obrad podczas głosowania i nie brał 
w  nim udziału).
Uchwała Nr XXI/136/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu.

Do punktu 13-go.

         Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2012 rok.
         Wymieniony projekt uchwały omówiła pani skarbnik. Poinformowała, że do 
budżetu wprowadzono kwotę 130.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadania: 
„Przebudowa drogi gminnej Gnojno – Piaski wraz z mostem”.
         Radna Maria Woźniak zapytała, czy oprócz kwoty o której mowa wyżej, zostały 
wprowadzone inne, dodatkowe kwoty. Pani skarbnik w odpowiedzi stwierdziła, że jest 
to jedyna kwota wprowadzona do budżetu. 
Kontynuując dokonała analizy przesunięć wydatków pomiędzy działami, rozdziałami 
i paragrafami.
Ze  względu  na  ponoszone  koszty  (za  wysokie)  –  zwróciła  się  z  apelem  do 
zarządzających budynkami OSP o oszczędzanie energii elektrycznej.
        Radna  Maria Woźniak  zwróciła  się z następnym pytaniem,  nawiązując  do 
projektu „Akademia przedszkolaka”, którego realizacja kończy się 30. czerwca 2012 
r.,  na  jaki  czas  nawiązano  umowy z  pracowniami  oraz  czy  pracownicy  otrzymają 
ekwiwalent za urlop.
       Pani  skarbnik  odpowiadając  oznajmiła,  że  pracownicy  wykorzystali  urlopy 
w czasie ferii a umowy z nimi zawarto na czas określony – zgodnie z kodeksem pracy.
       Ponieważ nie było więcej pytań – przewodniczący obrad poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0.
Uchwała Nr XXI/137/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
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Do punktu 14-go.

             Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr III/19/10 Rady Gminy Gnojno 
z  dnia  30.  grudnia  2010  r.  w  sprawie  uchwalenia  Regulaminu  Organizacyjnego 
Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie.
             Zagadnienie, o którym mowa wyżej, zreferował sekretarz gminy. Nadmienił, 
że  zmiany  w  Regulaminie  Zespołu  oraz  Gminnym  Programie  są  konsekwencją 
wykonania zaleceń pokontrolnych otrzymanych od Wojewody Świętokrzyskiego, po 
czym odczytał przedmiotowy projekt uchwały.
            Radny Tomasz Pasternak zapytał, kto w Zespole jest reprezentantem oświaty,  
ochrony zdrowia oraz lokalnych organizacji pozarządowych.
            Na pytanie odpowiedzi udzielił pan sekretarz i stwierdził,  że z ramienia  
oświaty  w  skład  zespołu  wchodzi  pedagog  szkolny,  ochrony  zdrowia  –  lekarz, 
natomiast organizacje pozarządowe reprezentuje pan Marcin Parka – członek OSP.
            Z uwagi na brak pytań – przewodniczący obrad poddał ww. projekt uchwały 
pod głosowanie.
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0.
Uchwała Nr XXI/138/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu.

Do punktu 15-go.

             Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/49/11 Rady Gminy Gnojno 
z dnia 27 maja  2011 r.  w sprawie  przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy na lata 2011 – 2015.
             Analogicznie jak w punkcie 14., projekt uchwały odczytał oraz stosownych 
wyjaśnień udzielił sekretarz gminy, pan Piotr Bębas.
Ponieważ zebrani nie zgłaszali uwag, co do treści uchwały – przewodniczący poddał 
projekt pod głosowanie.
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0.
Uchwała Nr XXI/139/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu.
            W tym punkcie porządku obrad zanalizowano również informację GOPS, 
stanowiącą załącznik do protokołu,  (przygotowaną na pisemny wniosek pani radnej 
Marii  Woźniak),  dotyczącą  poniesionych  wydatków  na  wynagrodzenia  wraz 
z pochodnymi za lata: 2009, 2010, 2011 i prognozy na 2012 rok.
Pytania:
- Radna Maria Woźniak – dlaczego w roku 2010 wydatki na wynagrodzenia z budżetu 
gminy, w porównaniu z rokiem 2009, wzrosły aż o 46.000,00 zł? 
Czy podane kwoty zostały przeznaczone wyłącznie na wynagrodzenia czy stanowią 
koszt czyli jest w nich również uwzględniony ZUS pracodawcy?
- Główna księgowa  GOPS – w skład  wymienionych  kwot  wchodzi  zarówno  ZUS 
pracodawcy, jak i pracownika.
- Radna Maria Woźniak – proszę państwa - należy rozróżnić dwie kwestie. Bo o ile 
ZUS pracownika jest  wynagrodzeniem,  o tyle ZUS pracodawcy – wynagrodzeniem 
nie jest.
-Pani skarbnik gminy – ale w tym konkretnym przypadku wydatek jest kosztem.
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-  Główna  księgowa  GOPS  –  ponieważ  zmniejszyła  się  subwencja  otrzymywana 
z budżetu wojewody – wzrosła kwota z budżetu gminy na wynagrodzenia.
- Radna Maria Woźniak – ponawiam swoje pytanie – dlaczego tak drastycznie wzrosły 
wydatki na wynagrodzenia w roku 2010, w porównaniu z rokiem 2009.
- Kierownik GOPS – w GOPS pracują osoby z 25 i 30-letnim stażem pracy, którym 
przysługuje  wypłata  nagród  jubileuszowych.  Przy  zmniejszającej  się  subwencji 
wojewody - wzrastają wydatki z budżetu gminy. Chcę również zaznaczyć, że ośrodek 
nie otrzymuje z budżetu żadnych dodatkowych pieniędzy.
- Radna Maria Woźniak – taka odpowiedź mnie absolutnie nie satysfakcjonuje. Moim 
zdaniem wzrosły koszty, ponieważ zwiększono zatrudnienie w GOPS.
- Kierownik GOPS – już w roku 2009 zwiększono pracownikowi wymiar zatrudnienia 
o ½ etatu. Poza tym koszty utrzymania ośrodka również wzrosły.
- Radna Maria Woźniak – według mnie niemożliwe jest żeby o 35.000,00 zł wzrosło 
wynagrodzenie; nikt też nie bierze takich jubileuszy.
-  Sekretarz  gminy  –  na początku  2010  roku  pracownicy  Urzędu  Gminy otrzymali 
podwyżkę wynagrodzeń. Być może, że w ośrodku również była podwyżka uposażeń 
i stąd taka kwota.

Do punktu 16-go.

          Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XX/131/12 Rady Gminy Gnojno 
z  dnia  28  maja  2012  r.  w  sprawie  dostosowania  treści  statutu  Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gnojnie do wymogów ustawy z dnia 15 
kwietnia 2011 r. o działalności leczniczej.
         Celowość podjęcia przedmiotowej uchwały omówił sekretarz gminy Stwierdził  
m.in., że statut SP ZOZ nie był publikowany w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Świętokrzyskiego, a zatem publikowanie uchwały w sprawie dostosowania statutu do 
ustawy  o  działalności  leczniczej  nie  jest  obligatoryjne.  Wobec  tego,  aby  podjęta 
uchwała była zgodna z literą prawa – zmiana, o której mowa, jest w pełni uzasadniona 
– argumentował pan sekretarz.  
Wobec braku pytań – przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Wyniki głosowania jawnego: „za” - 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0.
Uchwała Nr XXI/140/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu.
Po głosowaniu przewodniczący ogłosił 15-minutową przerwę w obradach.
Po przerwie wznowiono obrady (na salę obrad nie wrócił radny Tomasz Pasternak). 

Do punktu 17-go.

           Omówienie sytuacji w Komisji Zdrowia, Socjalnej, Oświaty i Kultury.
Dyskusja:
- Przewodniczący Rady Gminy – pozwoliłem sobie na wprowadzenia wymienionego 
punktu do porządku obrad, ponieważ na ostatniej sesji padły wnioski o zmianę składu 
osobowego komisji.
- Radny Krzysztof Musiał, przewodniczący komisji – na samym początku odniosę się 
do protokołu z posiedzenia Komisji Rewizyjnej w części dotyczącej przeprowadzenia 
konkursu  na  dyrektora  gimnazjum  w  Gnojnie.  W  protokole  znalazł  się  zapis,  że 
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komisja  konkursowa nie powinna dopuścić kandydatów do konkursu,  ponieważ nie 
dysponowali kompletem dokumentów. Ale po ich wnikliwej analizie i konsultacjach, 
w wyniku  głosowania  jawnego  (przy 5 głosach  „za”,1  „wstrzymującym się”  i  2  - 
„przeciw”)  podjęliśmy  decyzję  o  przyjęciu  dokumentów  i  dopuszczeniu  obydwu 
kandydatur  do  procedury  konkursowej.  Po  przeprowadzeniu  postępowania 
konkursowego  i  przesłuchaniu  kandydatów  –  pani  Marzena  Kubiec  została 
jednogłośnie wybrana na stanowisko  dyrektora gimnazjum. Pan Ciężarkiewicz miał 
prawo się nie zgodzić z naszym werdyktem i dlatego się odwołał. Myślę, że z mojej 
strony nie było żadnych uchybień w przeprowadzeniu  konkursu.  Natomiast  patrząc 
z perspektywy czasu uważam, że dokonaliśmy słusznego wyboru.
-  Pan  Mariusz  Grunt,  prawnik  –  tytułem  uzupełnienia  przytoczę  kilka  zdań 
z uzasadnienia rozstrzygnięcia nadzorczego WSA: - formalnie zwykli nauczyciele, nie 
pełniący funkcji dyrektora, takiego oświadczenia składać nie muszą. A zatem nie mają 
obowiązku  przedłożenia  informacji  o  złożonym  oświadczeniu.  Do  skargi  zostało 
dołączone  pismo  Świętokrzyskiego  Centrum  Doskonalenia  Nauczycieli  z  dnia 
13.listopada  2011  r.,  z  którego  wynika,  że  pani  Marzena  Kubiec  ukończyła  kurs 
kwalifikacyjny z zakresu organizacji i zarządzania oświatą. W pierwotnej wersji tego 
dokumentu  był  zapis  –  kurs  w  zakresie  kierowania  oświatą.  I  w  tym  momencie 
wywiązała  się  dyskusja  między  członkami  komisji  konkursowej.  Ale  po  pewnym 
czasie  uzyskaliśmy  pisemną  odpowiedź  ze  ŚCDN,  że  rzecz  dotyczy  wyłącznie 
nazewnictwa. Bo osoby, które ukończyły kurs w roku 2002 otrzymały zaświadczenia 
o takiej treści. Podobnie jest z zaświadczeniami lekarskimi wydawanymi przez lekarzy 
medycyny  pracy.  Nie  ma  jednoznacznego  zapisu,  który  by  tę  kwestię  regulował. 
Natomiast  końcowa konkluzja  orzeczenia brzmiała:  bez względu jednak na to,  czy 
pozostałe zakwestionowane przez Wojewodę Świętokrzyskiego dokumenty pozwalają 
na dopuszczenie Marzeny Kubiec do konkursu, czy też nie, to z uwagi na to, że nie 
dołączyła  ona  wymaganego  przepisem zarządzenia  –  oświadczenia  lustracyjnego  – 
Wojewoda  Świętokrzyski  prawidłowo  stwierdził  nieważność  Zarządzenia  Wójta 
w sprawie zatwierdzenia konkursu wyłaniającego kandydata na stanowisko dyrektora 
gimnazjum w Gnojnie. W takiej rzeczywistości prawnej obecnie funkcjonujemy. Nie 
było  wobec  tego  z  naszej  strony  rażącego  błędu.  Dlatego  rozstrzygnięcie  komisji 
i  stawianie  tezy,  że  nie  powinno  się  przeprowadzać  konkursu  –  jest  mocno 
nieuzasadnione.
Suwerenną  decyzją  organu  prowadzącego  było  wydanie  zarządzenia  w  sprawie 
zatwierdzenia, bądź odmowie zatwierdzenia, wyników konkursu. Tak samo, jak osoba, 
która  się  nie  zgadza  z  wynikiem  konkursu  –  może  takie  zarządzenie  zaskarżyć. 
Rozstrzygnięcia są różne i z reguły się z nimi nie dyskutuje. Dlatego aby sytuacja stała 
się klarowna i „pokojowa” – podjęto decyzję o ponownym przeprowadzenia konkursu.
- Radny Kazimierz Banasik, przewodniczący Komisji Rewizyjnej – panie mecenasie – 
zgadzam  się  z  panem  całkowicie.  Ale  Komisja  Rewizyjna  zajmowała  się 
sprawdzaniem  dokumentacji  dotyczącej  konkursu,  ponieważ  na  ostatniej  sesji 
zgłoszono  taki  wniosek.  Podczas  posiedzenia  odnieśliśmy  się  wyłącznie  do 
dokumentów,  które  nam  udostępniono.  Stwierdziliśmy  wówczas,  że  zarówno 
u jednego, jak i u drugiego kandydata nie było kompletu dokumentów, co znalazło 
odzwierciedlenie w naszym protokole. 
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Nasuwa się jeszcze jedno pytanie. Dlaczego WSA, nie znajdując przeciwwskazań aby 
pani Kubiec pełniła nadal funkcję dyrektora, podtrzymał w mocy decyzję wojewody?
- Radna  Maria  Woźniak –  nie opierając  się  na dokumentach,  ale na  tym,  co było 
dostępne na stronie internetowej uważałam, że oświadczenie lustracyjne stanowi clou 
całej  sprawy i  jest  najważniejsze.  A teraz,  co  do  zasady.  Zasada  pierwsza,  tak na 
przyszłość – czasem potrzebne jest trochę pokory, żeby umieć przyznać się do błędu 
i przeprosić. Przecież nikt z nas nie jest wszechwiedzący i nieomylny. Czasem trzeba 
się wycofać. Sprawa druga. Pierwszą osobą, najważniejszą, jest osoba merytoryczna, 
która  przygotowuje  dokumenty  i  za  nie  moralnie  odpowiada.  Proszę  państwa! 
Z całym szacunkiem dla pana przewodniczącego komisji konkursowej. Ale pan radny 
nie ma takiego obycia i doświadczenia, i być może uległ pewnym sugestiom. Bo pracą 
komisji kierował dobrze.  
-  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  panie  z  Kuratorium,  wydawałoby  się  osoby 
najbardziej  kompetentne,  wprowadziły  komisję  w  błąd,  pozostawiając  jej  decyzję 
o dopuszczeniu kandydatów do konkursu, same głosując - „przeciw”.   
- Radny Krzysztof Musiał – przed konkursem trwała dyskusja na temat załączonych 
dokumentów,  podczas  której  padła  wyraźna  sugestia  ze  strony  przedstawicieli 
Kuratorium że ostateczna decyzja, o dopuszczeniu kandydatów bądź nie, należy do 
komisji.
- Radna Maria Woźniak – przygotowując ogłoszenie o konkursie wraz z wykazem 
dokumentów,  jakimi powinna dysponować osoba biorąca w nim udział,  należy być 
konsekwentnym. Bo żądając oświadczenia lustracyjnego,  którego de facto nie ma – 
przeczymy sami sobie.  Nie będę wymieniać z nazwiska,  ale pewna osoba powinna 
tutaj przyjść i przeprosić.
- Sekretarz gminy – kogo pani ma na myśli?
- Radna Maria Woźniak – tę osobę, która przygotowywała dokumentację konkursową.
-  Sekretarz  gminy  – ale co,  według pani,  było w dokumentacji  nie tak?  Poza tym 
dokumentacja jest dostarczana przez kandydatów w zaklejonych kopertach, które ma 
prawo otworzyć wyłącznie komisja konkursowa.
-  Radna  Maria  Woźniak  –  komisja  po  otwarciu  kopert  stwierdziła  brak  pewnych 
dokumentów. Wobec tego powinna oferty odrzucić.
-  Radny  Krzysztof  Musiał  –  ale  to  komisja,  która  liczy  8  członków,  decyduje 
o dalszym toku postępowania.
- Prawnik – zarządzenie w sprawie przeprowadzenia konkursu nie zostało zaskarżone. 
W  związku  z  tym  pozostaje  poza  sporem.  Pozostaje  natomiast  kwestia  jednego 
z uczestników, według którego nie powinno być wydane zarządzenie  zatwierdzające 
wyniki  konkursu.  Ale  co  by  było  gdybyśmy  nie  dopuścili  do  konkursu  obydwu 
kandydatów.  Otóż  zadałem  takie  pytanie  i  otrzymałem  odpowiedź,  że  wówczas 
zarówno jeden, jak i drugi mogliby mieć podstawę do zaskarżenia naszej decyzji.
-  Radna  Maria  Woźniak –  nadal uważam,  że złożenie  oświadczenia  lustracyjnego, 
w takich przypadkach, powinno być wymogiem obligatoryjnym i bezdyskusyjnym.
- Radny Kazimierz Banasik – to, co powiedział pan mecenas jest prawdą, ale nurtuje 
mnie w dalszym ciągu, dlaczego WSA podtrzymał w mocy decyzję wojewody.
-  Prawnik  –  są  to  kwestie  pozaprawne,  na  temat  których  nie  chciałbym  się 
wypowiadać.
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- Przewodniczący obrad – świadczy to tylko o tym, że prawo można interpretować 
w dowolny sposób.
- Radny Krzysztof Musiał – a teraz nauczeni doświadczeniem przeprowadzimy nowy 
konkurs. Tym bardziej, że gmina nie poniosła z tego tytułu kosztów, oprócz kosztów 
wysyłki.
- Radna Maria Woźniak – ale zostaliśmy ośmieszeni.
- Przewodniczący obrad – mnie akurat te argumenty przekonują.
- Radna Maria Woźniak – a mnie absolutnie nie.
-  Prawnik  –  proszę  państwa  –  obserwując  przetargi  powiem  tylko,  biorąc  pełną 
odpowiedzialność  za  swoje  słowa,  że  jeżeli  ktoś  jest  cwany,  to  wszystko  może 
oprotestować zgodnie z zasadą, że jak nie ja – to nikt.  
-  Sołtys  z  Kostery  –  panie  mecenasie  –  czy  zostanie  zmieniony  skład  komisji 
konkursowej?
-  Sekretarz  gminy  –  w skład  komisji  wchodzą:  przedstawiciele  Kuratorium,  Rady 
Rodziców, Rady Pedagogicznej, związku zawodowego oraz organu prowadzącego.
-  Sołtys z Kostery – obawiam się tylko,  że do konkursu przystąpią  te same osoby 
i znów będą miały coś do zarzucenia komisji. 
- Radny Krzysztof Musiał – taka komisja zostanie dopiero powołana.
- Prawnik – wydaje mi się, że byłoby lepiej, gdyby z ramienia organu prowadzącego 
w skład komisji weszły inne osoby. Wtedy osoba, dla której rozstrzygnięcie konkursu 
będzie niekorzystne,  nie  będzie miała  argumentów.  Ja  ze swej strony  mogę  służyć 
komisji głosem doradczym.
- Sołtys z Zawady – według mnie należy powołać nową komisję.
        Radna Agata Segda,  odbiegając od tematu, zaprosiła zebranych na rodzinny 
piknik, który odbędzie się w dniu 01. lipca br. o godz. 13.
c.d. dyskusji:
-  Radny Krzysztof  Musiał  –  jeżeli  chodzi  o  sytuację  w komisji  nie  ukrywam,  że 
współpraca  z  radnym  Stanisławem  Wcisło  jest  trudna.  Poza  tym,  w  wyniku  jego 
działań, kilku uczniów z Balic będzie uczęszczać do innego gimnazjum, a gmina – 
straci subwencję.
- Sołtys z Kostery – przecież byliście państwo świadomi tego, że tak będzie.
- Radny Krzysztof Musiał – niczego nie byliśmy świadomi, dopóki nie rozpoczęliśmy 
reorganizacji w oświacie.
-  Radny  Jerzy  Gierczak  –  o  jakiej  reorganizacji  mówimy?  Przynajmniej  się  nie 
oszukujmy i nie ośmieszajmy.
-  Radny Krzysztof  Musiał  –  nie  postąpiliśmy  w sposób  drastyczny  –  to  fakt.  Ale 
staramy  się  utrzymać  wszystkie  szkoły,  na  odpowiednim  poziomie.  Wprawdzie 
w  trzech  filiach  pozostaną  klasy  0-III,  ale  myślę,  że  dzięki  tym  zmianom 
organizacyjnym – osiągniemy zamierzony efekt.
Wracając natomiast do współpracy w komisji. Pan radny uważa, że szkoła w Balicach 
jest najważniejsza a oświata, jako całość, go nie interesuje. Równie dobrze mogłaby 
w ogóle nie istnieć. I tu tkwi cały problem. 
Ze swej strony nie chcę jeszcze bardziej zaogniać istniejącej sytuacji. Dlatego jeżeli 
pan radny chce podjąć z nami współpracę – pozostawimy wszystko tak, jak do tej pory 
i spróbujemy się porozumieć. Nie chcę składać deklaracji na wyrost, ale spotkamy się 
wewnątrz komisji i na ten temat porozmawiamy. 
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- Radny Stanisław Wcisło – powiem krótko. Nie chcę się odnosić do tego, co zostało 
powiedziane, bo to jest żenujące.
         Przed zakończeniem sesji radny Kazimierz Banasik, przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej, zgłosił wniosek formalny (w imieniu części radnych) o urealnienie płac 
w Urzędzie Gminy i przygotowanie informacji na ten temat, z pominięciem danych 
osobowych  pracowników.  Informacja  powinna  zawierać  wykaz  osób 
w poszczególnych referatach oraz jednostkach organizacyjnych (np. 1, 2 itd.) zgodnie 
z zajmowanymi stanowiskami (kierownik, główny księgowy itd.).

Do punktu 18-go.

          Ponieważ  wszystkie  punkty  porządku  obrad  zostały  omówione  – 
przewodniczący dokonał zamknięcia XXI sesji Rady Gminy.

Na tym protokół zakończono i podpisano.-

Protokolant:                                                                          Przewodniczący obrad:
B.Czarnecka                                                                                Piotr Terlecki
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